



PRESS RELEASE

For immediate release

IGAD Regional Scholarship for Refugees, Returnees, and IDPs

April 4, 2024 (Djibouti City, Djibouti): The Intergovernmental Authority on Development (IGAD) proudly announces the second call for applications for the IGAD Regional Scholarship Program, aimed at providing educational opportunities for refugees, returnees and internally displaced persons (IDPs) across the IGAD region.

Launched in December 2021, the IGAD Scholarship program stands as a flagship initiative of the Executive Secretary, operating under the auspices of the IGAD Support Platform and generously funded by the European Union. The program aims to facilitate access to education and enhance training and skills development in the region.

As part of its commitment to fostering regional integration, peace, and development, IGAD recognises the importance of investing in education as a fundamental tool for building resilient communities and promoting social cohesion. The Regional Scholarship Program reflects IGAD's dedication to addressing the educational needs of vulnerable populations affected by displacement.

This regional scholarship program is an integral part of the inclusive education agenda, stemming from the Djibouti Declaration on education for refugees, returnees, and host communities.

Through this program, IGAD will offer scholarships to eligible individuals residing in IGAD member states, including Djibouti, Eritrea, Ethiopia, Kenya, Somalia, South Sudan, Sudan, and Uganda. The scholarships will cover a wide range of academic disciplines at tertiary levels, including undergraduate and postgraduate studies, vocational training, and skill development programs.

Dr. Workneh Gebeyehu, Executive Secretary of IGAD, stated, "Education is a powerful vehicle for empowerment and transformation. By providing access to quality education, we can equip refugees, returnees, IDPs, and their host communities with the skills and knowledge they need to rebuild their lives and contribute to the development of their societies."

INTERGOVERNMENTAL AUTHORITY ON DEVELOPMENT AUTORITE INTERGOUVERNEMENTALE POUR LE DEVELOPPEMENT

T+25321354050 F+25321356994 Einfo@igad.int Avenue Georges Clemenceau, Djibouti P.O. Box 2653, Republic of Djibouti www.igad.int

The IGAD Regional Scholarship Program is designed to promote inclusivity and diversity, ensuring equal opportunities for all eligible candidates, regardless of their background or status. Priority will be given to applicants from marginalized and underserved communities, including women, persons with disabilities, and disadvantaged youth.

In addition to financial support for tuition fees and living expenses, scholarship recipients will receive mentorship, career guidance, and other forms of support to facilitate their academic and personal development.

"We believe that education is a fundamental human right that should be accessible to everyone, regardless of their circumstances," remarked Dr. Workneh Gebeyehu. "Through the IGAD Regional Scholarship Program, we hope to empower individuals and communities to overcome the challenges they face and build a brighter future for themselves and their societies."

The application process for the IGAD Regional Scholarship Program will open on April 4, 2024, with further details available on the IGAD website. Interested candidates are encouraged to visit www.igad.int for more information and to submit their applications.



INTERGOVERNMENTAL AUTHORITY ON DEVELOPMENT AUTORITE INTERGOUVERNEMENTALE POUR LE
DEVELOPPEMENT

T+25321354050 F+25321356994 Einfo@igad.int Avenue Georges Clemenceau, Djibouti P.O. Box 2653, Republic of
Djibouti www.igad.int



COMMUNIQUÉ DE PRESSE

Pour publication immédiate

Bourse régionale de l'IGAD pour les réfugiés, les rapatriés et les personnes déplacées

4 Avril 2024, (Djibouti Ville, Djibouti): L'Autorité intergouvernementale pour le développement (IGAD) est fière d'annoncer le deuxième appel à candidatures pour le programme régional de bourses de l'IGAD, visant à offrir des opportunités éducatives aux réfugiés, aux rapatriés, aux personnes déplacées à l'intérieur du pays (PDI) et à leurs communautés d'accueil à travers la région de l'IGAD.

Lancé en décembre 2021, le programme de bourses de l'IGAD constitue une initiative phare du Secrétaire exécutif, opérant sous les auspices de la plateforme de soutien de l'IGAD et généreusement financée par l'Union européenne. Le programme vise à faciliter l'accès à l'éducation et à améliorer la formation et le développement des compétences dans la région.

Dans le cadre de son engagement à favoriser l'intégration régionale, la paix et le développement, l'IGAD reconnaît l'importance d'investir dans l'éducation en tant qu'outil fondamental pour construire des communautés résilientes et promouvoir la cohésion sociale. Le programme régional de bourses reflète l'engagement de l'IGAD à répondre aux besoins éducatifs des populations vulnérables touchées par le déplacement.

Ce programme régional de bourses fait partie intégrante du programme d'éducation inclusive, issu de la Déclaration de Djibouti sur l'éducation des réfugiés, des rapatriés et des communautés d'accueil.

Grâce à ce programme, l'IGAD offrira des bourses aux personnes éligibles résidant dans les États membres de l'IGAD, notamment Djibouti, l'Érythrée, l'Éthiopie, le Kenya, la Somalie, le Soudan du Sud, le Soudan et l'Ouganda. Les bourses couvriront un large éventail de disciplines académiques au niveau supérieur, notamment les études de premier cycle et de troisième cycle, la formation professionnelle et les programmes de développement des compétences.

INTERGOVERNMENTAL AUTHORITY ON DEVELOPMENT AUTORITE INTERGOUVERNEMENTALE POUR LE DEVELOPPEMENT

T+25321354050 F+25321356994 Einfo@igad.int Avenue Georges Clemenceau, Djibouti P.O. Box 2653, Republic of Djibouti www.igad.int

Dr. Workneh Gebeyehu, Secrétaire exécutif de l'IGAD, a déclaré: " L'éducation est un puissant véhicule d'autonomisation et de transformation. En fournissant un accès à une éducation de qualité, nous pouvons doter les réfugiés, les rapatriés, les déplacés internes et leurs communautés d'accueil des compétences et des connaissances dont ils ont besoin. Pour reconstruire leur vie et contribuer au développement de leurs sociétés".

Le programme régional de bourses d'études de l'IGAD est conçu pour promouvoir l'inclusion et la diversité, garantissant l'égalité des chances pour tous les candidats éligibles, quels que soient leur origine ou leur statut. La priorité sera accordée aux candidats issus de communautés marginalisées et mal desservies, notamment les femmes, les personnes handicapées et les jeunes défavorisés.

En plus d'un soutien financier pour les frais de scolarité et les frais de subsistance, les boursiers bénéficieront d'un mentorat, d'une orientation professionnelle et d'autres formes de soutien pour faciliter leur développement académique et personnel.

"Nous pensons que l'éducation est un droit humain fondamental qui devrait être accessible à tous, quelle que soit leur situation", a fait remarquer le Dr Workneh Gebeyehu. "Grâce au programme régional de bourses d'études de l'IGAD, nous espérons donner aux individus et aux communautés les moyens de surmonter les défis auxquels ils sont confrontés et de construire un avenir meilleur pour eux-mêmes et leurs sociétés."

Le processus au candidatures au programmes regional de bourses de l'IGAD s'ouvriras le 4 Avril 2024. Les candidats intéressés sont encouragés à visiter www.igad.int pour plus d'informations et à soumettre leur candidature.



INTERGOVERNMENTAL AUTHORITY ON DEVELOPMENT AUTORITE INTERGOUVERNEMENTALE POUR LE
DEVELOPPEMENT

T+25321354050 F+25321356994 Einfo@igad.int Avenue Georges Clemenceau, Djibouti P.O. Box 2653, Republic of
Djibouti www.igad.int